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17.11.2017 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvilke aftaler er der indgået med hjemmehørende firmaer omkring køb af digitale 

platforme til undervisningsbrug? 

 

2. Hvilke aftaler er der indgået med virksomheder fra Danmark omkring køb af digitale 

platforme? 

 

3. Har Naalakkersuisut inden der blev indgået aftale med de danske virksomheder 

omkring køb af digitale platforme sikret sig, at virksomheden har eksisteret i 3 år, og 

endelig bedes oplyst om virksomheden har været drevet med overskud de seneste 3 år? 

 

4. Hvad har det kostet, at købe de enkelte komponenter, og endelig ønskes oplyst hvad 

det vil koste skolerne pr. år? 

 

5. Hvis der er foretaget oversættelser til grønlandsk, hvad har oversættelserne i så fald 

kostet? 

 

6. Har Naalakkersuisut haft nogen form for overvejelser omkring et samarbejde med 

grønlandske virksomheder omkring køb af de digitale platforme til undervisning? 

 

7. Grønlands Hjemmestyre købte for år tilbage Adobe Connect Pro, og jeg vil derfor på 

denne baggrund gerne have oplyst,  hvorvidt man benytter denne platform til 

fjernundervisning? 

 

8. Qeqqata Kommunea og Kommune Kujalleq har til deres undervisning i mange år 

gennemført et Ipad projekt, hvorfor jeg gerne vil spørge Naalakkersuisut om de har 

haft overvejelser omkring, at Kommuneqarfik Sermersooq og de to andre nye 

kommuner ikke bør få mulighed for at køre et lignende projekt? 

 

9. Hvilke planer har Naalakkersuisut med hensyn til fjernundervisning overfor bygder- 

og yderdistrikter, og endelig vil jeg gerne vide, hvilke planer der er for udbredelse af 

digitale platforme til undervisningsbrug? 
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10. Selvstyret har købt lærerhæftet og elevrapporteringsmaterialet til Sammisat og Sulisa, 

derfor har jeg i sinde at få oplyst, hvordan Naalakkersuisut har tænkt sig, at 

videreformidle disse materialer ud på kysten?  

 

11. I skoleloven er der taget højde for, at man redegør for kvaliteten i folkeskolen og derfor 

vil jeg gerne have oplyst, hvilke tanker Naalakkersuisut har gjort sig i forbindelse med, 

at implementere dette i samtlige folkeskoler? 

 

 (Medlem af Inatsisartut, Laura Táunâjik, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Min begrundelse for, at stille disse spørgsmål er, at man i medierne i sommeren 2017, beskæftigede 

sig med en grønlandsk virksomhedsejer, som ikke kunne få opgaver fra Selvstyret, fordi hans 

virksomhed ikke havde fungeret som virksomhed i 3 år, og endelig fordi der ikke havde været et 

regnskabsmæssigt overskud i 3 år. Jeg er af den holdning, at virksomheder der er her fra landet, skal 

prioriteres højst, fordi de øger vores økonomiske omsætning her i landet, men også fordi jeg er af 

den overbevisning at de skal have mulighed for, at få indflydelse indenfor uddannelsesområdet, 

hvor de bør kunne øve indflydelse på udvikling af den digitale platform.  

 

Sarfarissoq konferencen havde et tilbagevendende slogan om, at den digitale udvikling er alt for 

mangelfuld i relation til de tiltag der ellers bør være, og dette kan ikke være mere korrekt. Kigger 

man landsstyrekoalitionsaftalen nærmere i sømmene, så er der allerede taget højde for udvikling af 

fjernundervisning. Blot er der ikke kommet kød på opgaven endnu. Det er på tide, at der sættes fut i 

fejemøget og at man tager de nødvendige skridt så vi kan komme videre. 

 


